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PROCES VERBAL AL ADUNĂRII GENERALE ORDINARE 
din data de 3 aprilie 2022, orele 11:00 

Bucureşti, Str. Vasile Conta nr. 16, sector 2, sala Nadia Comăneci 
 
 

PROCEDURI PRELIMINARE 
 

Prin Hotărârea nr. 13 / 22.02.2022 a Consiliului Director, FRŞah a convocat 
pentru data de 03.04.2022, ora 10 (cu posibilitate de reconvocare în aceeași zi, la ora 
11, în caz de neîndeplinire a cvorumului), Adunarea Generală Ordinară a FRŞah. 

Întrucât la ora 10 nu s-a întrunit cvorumul, fiind prezenți 12 delegați, Adunarea 
Generală Ordinară a FRŞah s-a desfășurat de la ora 11, cu prezența a 27 de delegați. 

 
    
ORDINEA DE ZI 

 

1. Ratificarea noilor membri 

2.1 Cluburi propuse spre suspendare 

2.2 Cluburi propuse spre radiere 

3.  Raport activitate FRȘah 

4.1 Bilanț contabil FRȘah 

4.2 Raportul cenzorilor 

4.3 Declarația administratorului 

5. Buget și obiective de performanță 

6.1 Dezbatere publică ROF – Comisia Federală de Apel 

6.2 ROF – Comisia Federală de Apel 

7. Diverse 

Din cei 257 membri afiliaţi cu drept de vot, şi-au depus la federaţie mandatele de 
reprezentare ale delegaţilor [câte unul de fiecare structură sportivă afiliată] un număr de: 
27 [anexă: delegaţi în Adunarea Generală Ordinară din data de 3.04.2022]. 
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ACREDITAREA REPREZENTANŢILOR CU DREPT DE VOT s-a făcut de către 
dl Constantin Ionescu, antrenor federal. 

Prezidiul a fost format din: dl Vlad Ardeleanu – Preşedinte al FRŞah, dl Alin-Mile 
Berescu – Vicepreşedinte al FRŞah, dl Gabriel Grecescu – Secretar general al FRŞah, 
dl Tiberiu-Marian Georgescu – membru al Consiliului Director al FRŞah, dl Liviu Marian 
Matac – președintele Comisiei de Cenzori. 

Adunarea Generală Ordinară a început la ora 11, prin intonarea Imnului de stat al 
României, urmată de cuvântul de bun-venit adresat tuturor delegaţilor de către dl Vlad 
Ardeleanu, Preşedinte al FRŞah. 

În vederea redactării procesului verbal, dl Secretar general Grecescu îl propune 
pe dl Dinu-Ioan Nicula ca secretar de şedinţă. Propunerea este votată în unanimitate. 

Se propune componența comisiei de numărare a voturilor – Radu-Pompiliu 
Șofran, Antonio Rușa, Gică Scarlat – și este votată în unanimitate. 

După ce se constată existenţa pe listă a 27 de delegaţi cu mandate valide, dl 
Președinte Ardeleanu prezintă ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate. 

Se trece la ordinea de zi. 
 

Punctul 1 de pe ordinea de zi: 
 

Dl Președinte Ardeleanu face propunerea de afiliere definitivă a celor 10 structuri 
sportive afiliate provizoriu de către Consiliul Director, în perioada trecută de la ultima 
Adunare Generală: 
 

Nr. Club Județ 

1 Asociația Club Sportiv Hannibal București B 

2 Asociația Club Sportiv Șahul pentru toți BN 

3 Club Sportiv Șah Club Adrian Petrișor TM 

4 Asociația Club Sportiv Chess family – Familia șahistă TM 

5 Asociația Club Sportiv Pionii Regelui IS 

6 Club Sportiv ChessBack IF 

7 Clubul Sportiv Muncitoresc Reșița CS 

8 Asociația Club Sportiv Municipal Oltenița CL 

9 Asociația Club Sportiv Diosig Bihardioszeg BH 

10 Club Sportiv Atlas Șah CJ 

 
Propunerea este adoptată în unanimitate. 
  
Punctul 2 de pe ordinea de zi: 
 
Dl Președinte Ardeleanu dă citire listei cu structurile sportive afiliate care nu şi-au 

achitat obligaţia statutară de plată a cotizaţiei anuale pe anii 2021 şi 2022. 
Adunarea Generală aprobă, în unanimitate, suspendarea temporară a 

următoarelor structuri sportive: 
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Dl Președinte Ardeleanu dă citire listei cu structurile sportive afiliate care au fost 

excluse temporar de Adunarea Generală Ordinară din 20 martie 2021. 
Adunarea Generală aprobă, în unanimitate, excluderea definitivă a următoarelor 

structuri sportive: 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
Punctul 3 de pe ordinea de zi: 
 
Dl Președinte Ardeleanu prezintă prin videoproiecție un material privind realizările 

FRȘah, în perioada care a trecut de la alegerile din 15 august 2021 și dă cuvântul Dlui 
Secretar general Grecescu, care expune raportul de activitate al Federaţiei Române de 
Şah pe anul 2021, punând accentul pe succesele jucătorilor români, în contextul 
surmontării efectelor pandemiei. 

Nr. Club Județ 

1 CS ȘCOALA MĂIESTRIEI ȘAHISTE BV 

2 CS PARTYUM MARGHITA BH 

3 ASOCIAȚIA JUDEȚEANĂ DE ȘAH 
BOTOȘANI 

BT 

4 CS „ASOCIAȚIA AXIOPOLIS SPORT 
CERNAVODĂ” 

CT 

5 CS CLEOPATRA MAMAIA CT 

6 CSM PROGRESUL BĂILEȘTI DJ 

7 CS DE ȘAH VIITORUL MIERCUREA CIUC HR 

8 CS TUNARI IF 

9 CS ȘTIINȚA MIROSLAVA IS 

10 ACS JUNIOR PĂULEȘTI SM 

11 CS UNIO SM 

12 ACS DUMBRĂVIȚA TM 

13 ASC UNIREA NEGREȘTI VS 

Nr. Club Județ 

1 ACS SANA B 

2 CS AL ARMATEI STEAUA BUCUREȘTI B 

3 CS LACUL URSU SOVATA MS 

4 ȘAH CLUB MUNICIPAL PLOIEȘTI PH 

5 CS PENEȘ CURCANUL VASLUI VS 

6 AJȘAH VASLUI VS 

7 AJȘAH VÂLCEA VL 

8 ACS SAMUS ȘAH CLUB CJ 
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În final, Dl Secretar general Grecescu mulțumește partenerilor FRȘah și își 
exprimă speranța că vor fi primite feedback-uri din partea membrilor FRȘah, cu 
preponderență constructive. 

Raportul de activitate al FRȘah pe anul 2021 este aprobat cu 26 voturi pentru și 1 
abținere. 

 
Punctul 4 de pe ordinea de zi: 
 
Dl Secretar general Grecescu dă cuvântul dlui Liviu Marian Matac, președintele 

Comisiei de cenzori, pentru a prezenta raportul asupra Bilanțului contabil al FRȘah pe 
anul 2021. 

Bilanțul contabil al FRȘah pe anul 2021 este aprobat cu 26 voturi și 1 abținere. 
Dl Secretar general Grecescu aduce la cunoștința plenului, pentru conformitate, 

declarația administratorului. 
 

   Punctul 5 de pe ordinea de zi: 
 

Dl Secretar general Grecescu prezintă bugetul FRȘah și obiectivele de 
performanță pentru anul 2022, plenul dând aprobarea cu 26 voturi pentru și 1 abținere. 

 
Punctul 6 de pe ordinea de zi: 
 
Dl Secretar general Grecescu arată că, după întocmirea ordinii de zi a Adunării 

Generale, Comisia de Apel a semnalat faptul că nu există un Regulament al Comisiei de 
Apel. Ca urmare, el a fost elaborat și pus în discuție publică. 

Dl Sorin Iordăchescu, președintele Comisiei de Apel, face o prezentare a 
Regulamentului. 

Se supun la vot propunerile de modificare a Regulamentului, venite din teritoriu, 
după cum urmează: 

Propunerea 1: aprobată cu 24 voturi pentru, 1 contra, 2 abțineri 
Propunerea 2: aprobată în unanimitate 
Propunerea 3: în urma obiecțiilor verbale formulate de către dnii Sebastian 

Andreica-Navruc și Laurențiu Anuța, dl Iordăchescu arată că va elimina sancțiunea 
financiară și va reduce termenul de recuzare la 5 zile. În noua formulare, propunerea 
este aprobată cu 26 voturi pentru și 1 împotrivă. 

Propunerea 4: este aprobată cu 26 voturi pentru și 1 împotrivă. 
Regulamentul Comisiei de Apel este supus votului în integralitatea sa și aprobat 

cu 26 voturi pentru și 1 împotrivă. 
 
Dl Președinte Ardeleanu mulțumește dlui Secretar general Grecescu și dlui 

Antrenor federal Ionescu pentru efortul depus în pregătirea acestei Adunări Generale. 
Dl Președinte Ardeleanu prezintă proiectele pe acest an ale FRȘah, relevând 

schimbarea de paradigmă. Pune accent pe asumarea responsabilității FRȘah prin 
internalizarea organizării unor evenimente, campionatele naționale reprezentând oglinda 
activității federației. Ca principiu, FRȘah își propune să dezvolte o comunitate de 
organizatori internaționali și va susține pe toți cei care vor să-i fie parteneri pentru 
organizarea de evenimente internaționale în România. FRȘah nu va sprijini financiar 
aceste evenimente, ci din punct de vedere logistic și ca imagine. Referitor la alegerile în 
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comisiile FIDE și ECU, încurajează pe toți cei interesați să participe la selecția pentru 
respectivele foruri. 

Dl Președinte Ardeleanu reiterează ideea că FRȘah dorește să avem în anii 
următori competiții internaționale în România și mulțumește fostei conduceri a federației 
pentru lucrurile făcute în acest sens, arătând că actuala conducere ține să le 
perpetueze. Confirmă desfășurarea Grand Chess Tour 2022 la Palatul Parlamentului, cu 
participarea lui Garry Kasparov, care pe data de 4 mai va oferi un simultan celor mai 
talentați juniori. 

Dl Președinte Ardeleanu anunță că FRȘah începe un nou capitol competițional: 
Grand Prix Romania. Prima etapă va fi organizată în mod excepțional de către FRȘah, 
la Palatul Parlamentului, în zilele de 30 aprilie și 1 mai 2022. Invită pe membrii 
comunității șahiste din România să aplice pentru organizarea etapelor de Grand Prix, în 
spiritul principiului democratizării. 

Dl Președinte Ardeleanu arată că una dintre primele preocupări avute după 
alegerea sa în funcție a constat în crearea unui mecanism de management în cadrul 
FRȘah, fiecare proiect urmând să aibă un manager desemnat. Exemplifică 
receptivitatea FRȘah la feedback-uri prin faptul că, la CN șah rapid, blitz, dezlegări din 
martie 2022 a oferit și o a doua posibilitate de cazare, mai ieftină, în condițiile în care 
cazarea nu era obligatorie. 

În final, Dl Președinte Ardeleanu mulțumește tuturor pentru ceea ce fac pentru 
șah, în spiritul de a deveni în fiecare zi mai buni. 

 
Punctul 7 de pe ordinea de zi: 
 
Dl.Laurențiu Anuța critică vehement lista Elo-CIV, dând câteva exemple de 

jucători cu titluri internaționale, rămase neactualizate. Consideră că trebuie făcută 
diferența între titlul de candidat de maestru FIDE și candidat de maestru național. 
Solicită să nu mai apară titlurile de la Arena Online. Își exprimă îndoiala asupra acordării 
titlului de maestru FIDE pentru dl Teodorescu Florin-Cornel. Afirmă că FRȘah ar trebui 
să plătească la FIDE taxa de FM/WFM a jucătorilor care au realizat până acum ratingul, 
dar nu dețin titlul. 

Dl Dinu-Ioan Nicula, Ofițer FIDE, îi răspunde arătând viabilitatea listei Elo-CIV în 
esență (exactitatea coeficienților), erorile semnalate legate de unele titluri urmând a fi 
remediate punctual. Explică paralelismul legat de titlurile de candidat de maestru, în 
lumina Regulamentului de clasificări sportive, precum și faptul că titlurile de la Arena 
Online (care nu există în lista Elo-CIV) sunt impuse de FIDE și prioritizate de programul 
Swiss-Manager al dlui Heinz Herzog. Lămurește faptul că dl Teodorescu Florin-Cornel a 
cerut și primit anul trecut titlul de FM în baza ratingului avut în 1997, întrucât FIDE 
permite asemenea solicitări retroactive. 

Dl Laurențiu Anuța consideră că dl Președinte Ardeleanu e de bună credință și 
felicită conducerea FRȘah pentru că l-a readus pe dl Radu Chirilă în fruntea arbitrajului 
românesc. Afirmă că nominalizarea drei Roxana Firaru ca arbitru anticheating la CN 
este antedatată (16.02) în raport cu examenul pentru lotul național de arbitri (11.03). 

Dl Secretar general Grecescu arată că desemnarea unui arbitru anticheating la 
competițiile feminine este obligatorie în lumina cerințelor FIDE, iar dl Dinu-Ioan Nicula, 
secretar al Colegiului Central de Arbitri, explică faptul că nu e vorba de nicio antedatare, 
întrucât brigada de la respectivul CN a fost alcătuită pe baza vechiului lot, în care nu 
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figura nicio femeie și, ca atare, era necesară desemnarea unei responsabile 
anticheating din afara lotului. 

Dl Laurențiu Anuța consideră că, deși e statutar, nu este normal ca în Consiliul 
Director să existe membri ai aceluiași club și se declară surprins că în comisiile FRȘah 
se găsesc 8 membri ai clubului CSU-ASE București. Din partea clubului, îi răspunde dl 
Tiberiu-Marian Georgescu, arătând că respectivii membri nu sunt prezențe simbolice, ci 
depun o activitate efectivă. 
 Dl Sebastian Andreica-Navruc pune problema participării jucătorilor din Rusia și 
Belarus în unele competiții de șah prin corespondență. Anunță calificarea României în 
primul turneu semifinal al Campionatului Mondial. 
 Dl Alin Câmpeanu, directorul Grand Prix România, invită toți jucătorii să participe 
la prima etapă, care va avea loc la Palatul Parlamentului.  

Dl Ion-Șerban Dobronăuțeanu felicită actuala conducere a FRȘah. Arată că 
deține funcții la FIDE și ECU din anul 2010, de-a lungul mandatelor a 4 președinți ai 
FRȘah. Se pronunță pentru reformarea turneului internațional Memorial Maria Albuleț și 
pentru încurajarea în continuare a șahului feminin. Propune ca, la următoarea Adunare 
Generală, să fie numiți noi membri de onoare ai FRȘah, mai ales că acest lucru nu s-a 
mai făcut de mulți ani. 

Dl Lucian Jugaru consideră că materialele pentru Adunarea Generală trebuiau 
publicate mai din timp. Propune stabilirea numărului de locuri pentru loturile naționale de 
juniori înainte de disputarea finalelor CN juniori 2022. Arată că preocuparea sa 
principală e inițierea în șah a copiilor, materializată prin proiectele în care s-a implicat în 
zona Galați-Brăila. Prin citate literare face un elogiu al ideii de prietenie, exemplificând-o 
prin dl Iulian Preda și, în acest sens, afirmă că este excesivă suspendarea de 18 luni 
care i s-a aplicat atât acestuia, cât și clubului Micul Prinț Brăila, pentru fapte „infantile” 
care nu pot fi scuzate, dar pe care și le-a asumat cel care le-a comis (fără a-l nominaliza 
pe acesta). 

Dl Mircea Pavlov declară că nu a fost niciodată un yes-man și că l-a votat pe dl 
Vlad Ardeleanu la președinția FRȘah, pentru că două persoane din staff i-au promis că 
revista Șah, modernizată și popularizată cum ar merita, va reprezenta FRȘah. Nu 
înțelege de ce i-a fost refuzată oferta, în susținerea căreia enumeră realizările sale 
șahiste și în schimb a apărut revista FRȘah, de pe urma căreia consideră că nu poate 
beneficia marea masă a antrenorilor medii. 

Dl Președinte Ardeleanu mulțumește dlui Pavlov pentru implicare și își amintește 
de cantonamentele din timpul junioratului, la Gărâna, unde printre lectori se găsea și dl 
Pavlov. Declară că nu a cunoscut în detaliu revista Șah și că personal dorește să 
strângă rândurile, nu să dezbine. Amintește faptul că dl Marius Ceteraș este managerul 
de proiect al revistei FRȘah și că ar fi de dorit reunirea forțelor în jurul unei publicații 
unice a Federației Române de Șah. 

Dl Marius Ceteraș evocă discuția pe care a avut-o în toamna anului 2021 cu dl 
Dorin Șerdean, susținătorul financiar al revistei Șah, care dorea să nu mai continue s-o 
editeze, din cauza costurilor mari. Afirmă că are obiecții asupra targetului, nefiind normal 
ca o revistă în format print să se adreseze unui număr de doar 200 de cititori. Arată că 
Federația Română de Șah nu a primit nicio ofertă concretă de preluare a revistei Șah. 
Anunță că activitatea lui la revista FRȘah este pro-bono. 

Dl Radu-Pompilu Șofran consideră necesară traducerea în limba română a 
Manualului Arbitrului, ultima datând din 2014. Obiectează la adresa cantității prea mari 
de imagini de pe site-ul FRȘah. Propune introducerea categoriei de 6 ani la CN juniori. 
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Solicită ridicarea cuantumului baremurilor de arbitraj, ultima creștere a lor având loc în 
iulie 2021, datorită demersurilor sale. Acuză faptul că FRȘah nu s-ar fi implicat în 
problemele ridicate de ONSS 2022. Susținând că de 20 de ani se ocupă de „persoanele 
cu handicap și de surzi”, cere achiziționarea a încă 3 ceasuri pentru nevăzători. Propune 
să nu se mai desfășoare concomitent CN seniori și CN amatori. Consideră că trebuie 
făcut ceva ca profesorii să predea șah în școli. 

Dl Secretar general Grecescu răspunde dlui Șofran, arătând că în prezent sunt 
doar cca 30 de jucători sub 6 ani legitimați la FRȘah, iar categoria respectivă nu 
figurează în competițiile internaționale. Demonstrează că s-a redus numărul de jucători 
care revine fiecărui arbitru, prin mărirea numărului de membri ai brigăzilor de arbitraj. 
Prezintă discuțiile fructuoase avute cu dl Thomas-Răzvan Moldovan, Secretar de stat la 
Ministerul Sportului, în privința competițiilor internaționale de nevăzători. 

În legătură cu problema șahului în școală, dl Președinte Ardeleanu arată că a 
preluat acest subiect încă din primele zile ale mandatului său și își asumă 
responsabilitatea că FRȘah îl va dezvolta. 

Dl Tiberiu-Marian Georgescu salută inițiativele avute de-a lungul timpului de către 
dl Șofran. Optează pentru traducerea Manualului Arbitrului. În privința site-ului, explică 
dlui Șofran rațiunile de design și de flux de informații, arătându-se deschis pentru noi 
propuneri legate de website. 

Dl Gigi Grigore consideră că trebuie ridicate baremurile, altfel arbitrii vor migra 
către competițiile private. 

Dl Constantin Țurlea își face autocritica pentru că, din motive logistice, nu a mai 
organizat concursuri în Ploiești, însă promite un turneu foarte mare la sfârșitul lunii mai. 
Îl apreciază pe dl Șofran ca fiind un „profesionist al știrilor”. Consideră că trebuie să 
avem grijă de personalități de talia dlor Mircea Pavlov și Florin Gheorghiu. Opinează că 
taxele pentru etapa 1 a Grand Prix România sunt mari. 

Dl Președinte Ardeleanu arată că Superbet a sprijinit tipărirea noii lucrări a dlui 
Florin Gheorghiu iar, din punct de vedere logistic, FRȘah va organiza la București o 
lansare de prim rang a cărții, demnă de palmaresul impresionant al dlui Gheorghiu. Este 
de părere că s-ar putea realiza și o ediție online, ca la majoritatea cărților din lume. 

Dl Alin Câmpeanu anunță suplimentarea de către Consiliul Director al FRȘah a 
premiilor la feminin pentru etapa 1 a Grand Prix România. Arată că taxa de participare 
(echivalentul a 50 euro) este cea mai mică în raport cu turnee europene similare. Relevă 
caracterul atipic al concursului, care în mod excepțional e organizat de către FRȘah. În 
privința creșterii baremurilor de arbitraj solicitată de către dl Șofran, consideră că 
aceasta se poate realiza doar prin creșterea taxelor de participare/organizare, lucru 
pentru care în acest moment nu suntem pregătiți. 

Dra Dariana-Gabriela Didiliuc consideră că, pentru reușita piramidei performanței, 
trebuie să avem o bază mare de selecție. Constată disproporția numerică, la diverse 
competiții, între copiii de 10 ani și cei de 14 ani și apreciază că trebuie găsite soluții 
pentru a preîntâmpina renunțarea la activitatea șahistă. 
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La ora 14.00, dl Vlad Ardeleanu, preşedinte al FRŞah, declară închise lucrările 

Adunării Generale Ordinare a FRŞah, mulţumind tuturor participanţilor prezenți. 

 
 
    SECRETAR GENERAL F.R.ŞAH,                         SECRETAR DE ŞEDINŢĂ A.G.O., 
 
             Gabriel Grecescu                                                       Dinu-Ioan Nicula 


